

MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS

BELARUSIAN STATE UNIVERSITY

FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS

Department of International Law

Annotation to the master's thesis

**PROTECTION OF PERSONAL INFORMATION (PRACTICE OF
PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA AND FOREIGN COUNTRIES)**

Cao Peng

Scientific supervisor:
Violetta Ladutko
PhD in Law, Associate professor

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 54 pages, 3 chapters, 52 sources.

2. Key words: personal data protection, legal regulation, Chinese model, global experience, management paradigm.

3. The content of the work

The purpose of this work is to study the global experience of legal regulation in the field of personal data protection and to develop directions for improving Chinese legislation in the field of personal data protection for effective legal support for data security and privacy protection in the context of globalization, big data and the influence of new technologies.

The object of this work is public relations related to legal support for the protection of personal data in the PRC and certain foreign countries.

The subject of the research is scientific concepts, regulatory legal acts in the field of personal data protection, as well as the practice of law enforcement in individual countries.

Research methods are dialectical, comparative legal, legal modeling.

Research Results: Studies shows the evolution of legal regulation in the field of personal data protection from its origins to strict regulation, where technological development and social needs jointly determine legal changes. China is creating a national governance system focused on security and emphasizes data sovereignty; the EU GDPR focuses on the rights of data subjects; the United States is adopting a flexible model of decentralized legislation and self-regulation of the industry; Japan innovatively integrates legal systems and cultural characteristics to balance privacy protection and data use. The differences in legal practices across countries are empirically analyzed using cases such as DDT.

Reliability of materials and results: The materials utilized in this study are sourced from official legislation, regulations, academic publications, and case studies, ensuring the accuracy and relevance of findings.

Recommendations for the use of the results:

Policy makers: should consider adopting stricter data protection laws, aligned with international standards, to enhance data security and privacy rights.

Enterprises: should invest in compliance programs and technologies to meet data protection regulations, reducing legal risks and fostering consumer trust.

Individuals: should be educated on their data protection rights and encouraged to exercise them actively, thereby promoting a culture of data privacy awareness.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 54 страниц, 3 главы, 52 источников.

2. Ключевые слова: защита персональных данных, правовое регулирование, китайская модель, мировой опыт, парадигма управления.

3. Содержание работы

Целью данной работы является изучение мирового опыта правового регулирования в сфере защиты персональных данных и разработка направлений совершенствования китайского законодательства в сфере защиты персональных данных для эффективного правового обеспечения безопасности данных и защиты частной жизни в условиях глобализации, больших данных и влияния новых технологий.

Объектом работы являются общественные отношения, связанные с правовым обеспечением защиты персональных данных в КНР и отдельных зарубежных странах.

Предметом исследования является научные концепции, нормативные правовые акты в сфере защиты персональных данных, а также практика правоприменения в отдельных странах.

Методами исследования являются диалектический, сравнительно-правовой, правовое моделирование.

Результаты исследования: Исследования показывают эволюцию правового регулирования в области защиты персональных данных от его истоков до строгого регулирования, где технологическое развитие и социальные потребности совместно определяют правовые изменения. Китай создает национальную систему управления, ориентированную на безопасность, и подчеркивает суверенитет данных; GDPR ЕС фокусируется на правах субъектов данных; Соединенные Штаты принимают гибкую модель децентрализованного законодательства и саморегулирования отрасли; Япония инновационно интегрирует правовые системы и культурные особенности, чтобы сбалансировать защиту конфиденциальности и использование данных. Различия в правовой практике в разных странах эмпирически анализируются с использованием таких случаев, как DDT.

Надежность материалов и результатов: Материалы, используемые в этом исследовании, получены из официального законодательства, нормативных актов, научных публикаций и тематических исследований, что обеспечивает точность и релевантность результатов.

Рекомендации по использованию результатов: Политики: должны рассмотреть возможность принятия более строгих законов о защите данных, соответствующих международным стандартам, для повышения безопасности данных и прав на конфиденциальность.

Предприятия: должны инвестировать в программы и технологии соответствия для соблюдения правил защиты данных, снижения правовых рисков и укрепления доверия потребителей.

Лица: должны быть информированы о своих правах на защиту данных и поощряться к их активному осуществлению, тем самым способствуя формированию культуры осведомленности о конфиденциальности данных.